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Executive Summary 

This discussion paper is intended to inform efforts by the Transportation Association of Canada 

(TAC) related to connected vehicles (CVs) and automated vehicles (AVs). 

Introduction 

In Section 1, the paper introduces two key questions: 

¶ What is TACôs role in the Canadian CV/AV ecosystem? 

¶ What are the most important technical issues for TAC to address, and what are 

the associated responsibilities of TACôs internal bodies? 

It outlines the work conducted to answer these questions, and gives important context regarding 

TAC and its Connected and Automated Vehicles (CAV) Task Force. 

Canadaôs CV/AV Ecosystem 

In Section 2, the paper describes the three main components of Canadaôs CV/AV ecosystem 

(i.e. vehicle system, infrastructure system, road user system), and the linkages between them 

(see Exhibit E 1). 

The paper then identifies and discusses four groups of key stakeholders within the three 

systems (see Exhibit E 2): the private sector, technical organizations, standards development 

organizations, and governments. It also provides a summary of recent CV/AV tests and trials 

that have been conducted in Canadian jurisdictions. 

Exhibit E 1: Core Systems and Linking Elements of the Canadian CV/AV Ecosystem 
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Exhibit E 2: Stakeholders in the Canadian CV/AV Ecosystem 
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TACôs Role 

In Section 3, the paper identifies and describes two major roles for TAC in the Canadian CV/AV 

ecosystem (see Exhibit E 3): 

¶ Help TAC members enable the operation of CVs and AVs 

¶ Help TAC members manage the use of CVs and AVs 

Exhibit E 3: TACôs Roles in the Canadian CV/AV Ecosystem 

KEY DIMENSIONS 
RELATIVE EMPHASIS ON 

CVs OR AVs 
RELATIVE TIMELINE 

Role A. Help TAC members enable the operation of CVs and AVs 

Road infrastructure 

Roadside infrastructure 

Data management 
 

Greater emphasis on 

short-term and mid-term 

Role B. Help TAC members manage the use of CVs and AVs 

Safety for all road users 

Right-of-way management 

Special vehicles 

Community impacts  

Greater emphasis on 

mid-term and long-term 

 

Key Issues and Possible Actions for TAC 

In Section 4, the paper identifies four types of actions within these two roles (Exhibit E 4): 

¶ Gathering information 

¶ Sharing knowledge 

¶ Developing technical guidance 

¶ Supporting workforce development 

Within this framework of roles and action types, Section 4 identifies the technical focus areas of 

TAC that are most closely related, the key technical issues that TAC could address, and a range 

of possible actions for TACôs councils and committees. These actions include: 

¶ Engaging with a range of potential partner organizations to acquire and exchange 

knowledge 

¶ Disseminating lessons learned and emerging guidelines or standards 

¶ Advancing TAC membersô understanding of their roles in data security and 

privacy 

¶ Identifying gaps in TACôs technical guidance related to enabling and managing 

CV/AVs 



IBI GROUP REPORT 
DISCUSSION PAPER ON CONNECTED AND AUTOMATED VEHICLES 
Prepared for Transportation Association of Canada 

September 4, 2019  4 

¶ Conducting technical projects to develop new guidance 

¶ Identifying needs and opportunities for educating and training Canadian 

transportation practitioners, and either delivering learning activities or supporting 

their delivery by others 

Finally, Section 4 suggests next steps for TACôs Secretariat and volunteer bodies, including the 

development and maintenance by the CAV Task Force of a tracking document to monitor the 

activities and progress of TACôs various councils and committees. 

Exhibit E 4: Action Framework for TAC 

ACTION TYPES TAC FOCUS AREAS 

Role A. Help TAC members enable the operation of CVs and AVs 

Knowledge 

A1. Gather information 

 

A2. Share knowledge 

Guidance 

A3. Develop technical guidance 

 

A4. Support workforce development 

Role B. Help TAC members manage the use of CVs and AVs 

Knowledge 

B1. Gather information 

 

B2. Share knowledge 

Guidance 

B3. Develop technical guidance 

 

B4. Support workforce development 
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Résumé 

Le pr®sent document de travail vise ¨ documenter les efforts de lôAssociation des transports du 

Canada (ATC) en matière de véhicules connectés (VC) et de véhicules automatisés (VA). 

Introduction 

La partie 1 du document porte sur deux questions principales : 

¶ Quel est le r¹le de lôATC dans lô®cosyst¯me canadien des VC-VA? 

¶ Quels sont les enjeux techniques les plus importants que lôATC doit résoudre et 

quelles sont les responsabilités des organes internes de lôATC? 

Cette partie décrit également le travail effectué pour répondre à ces questions et présente un 

contexte important concernant lôATC et son Groupe de travail sur les véhicules connectés et 

automatisés (VCA). 

Écosystème canadien des VC-VA 

La partie 2 du document décrit les trois principales composantes de lô®cosyst¯me canadien des 

VC-VA (côest-à-dire le réseau des véhicules, le réseau des infrastructures et le réseau des 

usagers de la route) et les liens qui les unissent (voir la Figure E 5). 

Ensuite, le document définit et examine quatre groupes de parties prenantes clés au sein des 

trois réseaux (voir la Figure E 6) : le secteur privé, les organisations techniques, les 

organisations de normalisation et les gouvernements. Il fournit également un résumé des tests 

et essais récemment réalisés sur les VC-VA dans les provinces-territoires du Canada. 

Figure E 5 : Réseaux centraux et éléments de liaison de l'écosystème canadien des VC-VA 
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Figure E 6 : Parties prenantes de l'écosystème canadien des VC-VA 
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R¹le de lôATC 

La partie 3 du document d®finit et d®crit deux principaux r¹les de lôATC dans lô®cosyst¯me 

canadien des VC-VA (voir la Figure E 7) : 

¶ Aider les membres de lôATC à déployer les VC et les VA. 

¶ Aider les membres de lôATC ¨ g®rer lôutilisation des VC et des VA. 

Figure E 7 : R¹les de lôATC dans lô®cosyst¯me canadien des VC-VA 

DIMENSIONS CLÉS 
ACCENT RELATIF SUR 

LES VC OU LES VA 
ÉCHÉANCIER RELATIF 

Rôle A. Aider les membres de lôATC ¨ déployer les VC et les VA 

Infrastructure routière 

Infrastructure des abords des routes 

Gestion de données 

 

Accent accru mis sur le 

court terme et le moyen terme 

Rôle B. Aider les membres de lôATC ¨ g®rer lôutilisation des VC et des VA 

Sécurité pour tous les usagers de la route 

Gestion des emprises 

Véhicules spéciaux 

Impacts communautaires 

 

Accent accru mis sur le 

moyen terme et le long terme 

 

Principaux enjeux et actions que peut mener lôATC 

La partie 4 du document d®finit quatre types dôaction ¨ lôint®rieur de ces deux r¹les (voir la 

Figure E 8) : 

¶ Recueillir de lôinformation 

¶ Partager les connaissances 

¶ Concevoir des directives techniques 

¶ Appuyer le perfectionnement de la main-d'îuvre 

Dans ce cadre de r¹les et de types dôaction, la partie 4 indique les domaines dôintervention 

technique de lôATC qui sont le plus étroitement liés, les principaux enjeux techniques que lôATC 

pourrait traiter et un ®ventail dôactions possibles pour les conseils et comit®s de lôATC. Ces 

actions sont entre autres les suivantes : 

¶ collaborer avec un éventail d'organisations partenaires potentielles pour acquérir 

et échanger des connaissances; 

¶ diffuser les enseignements tirés et les lignes directrices ou normes émergentes; 



IBI GROUP REPORT 
DISCUSSION PAPER ON CONNECTED AND AUTOMATED VEHICLES 
Prepared for Transportation Association of Canada 

September 4, 2019  8 

¶ améliorer la compréhension des membres de lôATC relativement à leur rôle en 

matière de sécurité et de confidentialité des données; 

¶ définir les lacunes dans les directives techniques de lôATC relativement au 

déploiement et à la gestion des VC-VA; 

¶ réaliser des projets techniques pour concevoir de nouvelles directives; 

¶ définir les besoins et les possibilités en mati¯re dôinformation et de formation pour 

les spécialistes canadiens du transport; offrir des activités d'apprentissage ou 

appuyer les activités offertes par d'autres organismes. 

Enfin, la partie 4 présente les prochaines étapes que le Secrétariat de lôATC et les organismes 

bénévoles devraient suivre, notamment lô®laboration et la mise ¨ jour par le Groupe de travail 

VCA dôun document de suivi permettant de suivre les activités et les progrès des divers conseils 

et comités de lôATC. 

Figure E 8 : Cadre dôaction pour lôATC 

TYPES DôACTION 
DOMAINES DôINTERVENTION 

DE LôATC 

Rôle A. Aider les membres de lôATC ¨ d®ployer les VC et les VA 

Connaissances 

A1. Recueillir de lôinformation 

 

A2. Partager les connaissances 

Directives 

A3. Concevoir des directives 

techniques 

 

A4. Appuyer le perfectionnement de 

la main-dôîuvre  

Rôle B. Aider les membres de lôATC ¨ g®rer lôutilisation des VC et des VA 

Connaissances 

B1. Recueillir de lôinformation 

 

B2. Partager les connaissances 

Directives 

B3. Concevoir des directives 

techniques 

 

B4. Appuyer le perfectionnement de 

la main-dôîuvre 


































































